
 
 

 

 
 

CRÒNICA DEL PLE ORDINARI DEL 30 DE 
NOVEMBRE DE 2023 
 
1.- Aprovació de les actes anteriors.   
El Ple va aprovar les actes de les sessions plenàries del 28 de setembre i del 26 d’octubre de 2023.  
UNANIMITAT 
 
2.-Donar compte dels Decrets d’Alcaldia. 
Es va donar compte dels Decrets d’Alcaldia emesos del 18 de setembre al 16 de novembre, que van 
del número 1032 al 1262.  
 
3.- Aprovació de la proposta de premiats i premiades de la propera edició de la Nit de l’Esport.  
El Ple va acordar atorgar els Premis de la propera edició de la Nit de l’Esport als esportistes i entitats 
proposats per la Comissió de premis i distincions.  
El regidor del PSC David Morales va explicar que la Comissió de premis i distincions, amb representació 
de tots els partits de l’Ajuntament, s’havia reunit per valorar la proposta de premiats i premiades de la 
regidoria d’Esports i de les entitats esportives. Morales va anomenar les categories de premis que 
s’atorgaran i va dir a quants clubs o entitats es premiarà de cada categoria. També va comentar que 
els dos premis de Millor esportista femenina i masculí són sorpresa.  
Tots els grups de l’oposició van valorar positivament aquests premis que premien l’esforç i dedicació 
dels i les esportistes locals, i van felicitar els premiats i les premiades.  
UNANIMITAT 
 
4.- Modificació de l’Ordenança d’Estalvi d’Aigua.  
El Ple va aprovar inicialment la Modificació de l’Ordenança d’Estalvi d’Aigua.  
L’Alcalde, Ignasi Simón, va comentar que, en la Comissió Informativa prèvia al Ple, l’enginyer i 
l’arquitecte municipals havien explicat aquest tema. Simón va dir que es tractava d’aprovar la 
modificació d’una ordenança amb la qual es portava prop de dos anys treballant i que arribava en un 
moment que era més necessària que mai. L’Alcalde va explicar que l’anterior redactat era una 
ordenança tipus del 2008, molt complexa i gens operativa per aplicar.  
ERC va votar-hi en contra dient que hi havia una auditoria i que no els agradava que es traguessin 
responsabilitats a la concessionària.   
En Comú Podem va dir que feia falta l’ordenança però que no els agradava del tot, i també va fer 
referència a les obligacions de la concessionària. El portaveu del grup va comentar que es mantenien 
les obligacions de la concessionària respecte a les reparacions, però es treien les obligacions 
d’augmentar el rendiment de la xarxa un 2% anual fins arribar a un mínim del 85%, una qüestió que 
creien imprescindible.  
L’Alcalde va contestar que es tractava d’una qüestió tècnica i que s’havia tret aquest 
punt perquè el % que s’indicava era impossible de complir econòmicament, tot i que 
no es permetrà que el rendiment baixi.  
En Comú Podem també va recordar l’auditoria del 2018 i va dir que parlava 
d’infraccions i sancions a la concessionària, que no s’han posat.  
L’Alcalde va contestar que s’havia requerit que justifiquessin cada punt que l’auditoria 
deia que incomplien i per això no se’ls havia sancionat.  



 
 

 

Junts va justificar el seu vot en contra dient que es treien obligacions a la 
concessionària i es fa pagar més per l’aigua. També va comentar de tenir present la possibilitat d’un 
subministrament  amb aigües pròpies.  
En aquest sentit, l’Alcalde va contestar que s’està treballant per poder presentar un projecte respecte 
al subministrament amb pous.  
El PP va dir que l’ordenança compleix la normativa vigent.  
Vox va votar-hi en contra pels mateixos arguments que ERC, En Comú Podem i Junts.  
 
PSC. A FAVOR 
ERC: EN CONTRA 
EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 
JUNTS: EN CONTRA 
PP: A FAVOR 
VOX: EN CONTRA 
 
5.- Aprovació inicial de l’Ordenança de Prestacions Patrimonials del Servei d’Aigua Potable i 
informe de tarifes.  
El Ple va aprovar inicialment l’Ordenança Reguladora de la prestació patrimonial pública no tributària 
derivada de la prestació dels servei d’aigua potable, i va acordar informar favorablement a les tarifes 
presentades per la concessionària. 
L’Alcalde va dir que el tècnic ja ho havia explicat a la Comissió Informativa i que, degut a l’increment 
del preu de compra de l’aigua a l’ACA, AGBAR també demanava un augment de les tarifes. Finalment, 
va dir l’Alcalde, s’incrementaran les tarifes un 19,9% de mitjana, entre domèstics i industrials, que està 
per sota del que ha augmentat l’IPC entre el 2017 i el 2023, en què el preu s’ha mantingut. Però, fent 
un simulacre de les tarifes, per als habitants l’augment serà d’un 15%, va dir l’Alcalde.    
ERC va dir que l’informe tècnic era curós i que la tarifa era el més justa possible. 
En Comú Podem va comentar que el cost de l’aigua sempre serà variable perquè es depèn massa de 
l’ATLL, que és més còmode per la concessionària, i va dir que caldria explotar més els pous del poble, 
d’on només es treu aigua de 6 dels 13 que hi ha. Aquest grup va dir que la pujada de tarifes era una 
mala gestió de l’empresa que explota l’aigua.  
L’Alcalde va contestar que els pous s’han hagut de tractar per contaminació.  
Junts va tornar a posar sobre la taula l’autoconsum i va comentar que la xarxa estava obsoleta i que 
s’hi aplicava una política “de tirites”, de reparacions, en comptes de tenir una partida per a la millora.  
L’Alcalde va contestar que si que hi havia una planificació de millora de la xarxa i una partida 
pressupostària, va anomenar els més de 2 milions d’euros invertits i va posar exemples d’inversions, 
com la recent millora de la xarxa d’aigua de Mas Bo-Can Lledó.  
El PP va dir que el preu havia estat congelat des del 2016.  
Vox va dir que no tenia prou informació per valorar aquest punt. 
  
PSC: A FAVOR 
ERC: ABSTENCIÓ 
EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 
JUNTS: EN CONTRA 
PP: A FAVOR 
VOX: EN CONTRA 
 
6.-Aprovació del Conveni per encomanar la gestió del servei de clavegueram.  



 
 

 

El Ple va acordar encomanar al Consorci Besòs Tordera la prestació del 
servei de manteniment de la xarxa de clavegueram, que no suposa la cessió de titularitat de la 
competència.   
L’Alcalde va comentar que l’actual conveni caducava, que l’Ajuntament forma part del Consorci, que el 
servei que havien prestat fins ara era positiu, que els informes tècnics eren favorables i que la renovació 
del conveni permetria mantenir la xarxa de clavegueram en unes bones condicions.  
ERC va comentar que entenia que aquest servei era necessari però que no tenia prou informació per 
valorar-ho.  
En Comú Podem també va dir que aquest servei era necessari i que el seu partit apostava per les 
entitats públiques com el Consorci.  
Junts va comentar que tampoc veia millores, que en aquesta qüestió també es posaven “tirites”, i que 
no hi havia una renovació i separació de les aigües pluvials de les grises.  
L’Alcalde va contestar que també hi havia un pla d’inversions, també per separar les aigües, i que cada 
any, des de fa anys, hi havia una dotació pressupostària per a noves inversions.  
 
PSC: A FAVOR 
ERC: ABSTENCIÓ 
EN COMÚ PODEM: A FAVOR 
JUNTS: EN CONTRA 
PP: A FAVOR 
VOX: ABSTENCIÓ 
 
7.- Afers urgents.  
No n’hi havia.  
 
8.- Mocions.  
Moció conjunta dels grups del PSC, ERC, En Comú Podem, Junts i PP sobre el Dia Internacional per a 
l’Eliminació de la Violència vers les Dones, que proposa donar suport al manifest unitari, posar recursos 
per reduir les xifres de l’augment de casos i denúncies, i refermar l’aposta de l’Ajuntament en la lluita 
contra la violència de gènere fent partícips dels diferents grups polítics i entitats feministes a la Mesa 
de treball de la dona, i seguir treballant amb un grup de millora continua de la qualitat en l’atenció a la 
violència de gènere. 
La regidora d’Igualtat, gènere i LGTBI, Lourdes Martín, va dir que calia dedicar recursos a la prevenció 
i va titllar d’incomprensible la posició dels negacionistes.  
ERC va comentar la necessitat de fer un front comú, va dir que silenciar és donar suport a l’agressor i 
va concloure que cadascú de nosaltres podem ser agents de canvi.  
En Comú Podem va desitjar que un dia desaparegués el 25N del calendari perquè ja no fes falta i va 
dir que “juntes som més fortes” per combatre aquests fets.  
Junts va dir que se sumava al 100% a la moció i que hi afegiria el micromasclisme i el masclisme verbal. 
El PP també va donar-hi suport i va parlar d’una altra “aberració social i humana” com és l’ablació.  
Vox va votar-hi en contra i va dir estar a favor de la no violència domèstica entesa com a grup familiar, 
va defensar la integritat de la família i va dir que el feminisme radical és perjudicial.  
 
PSC: A FAVOR 
ERC: A FAVOR 
EN COMÚ PODEM: A FAVOR 
JUNTS: A FAVOR 
PP: A FAVOR 



 
 

 

VOX: EN CONTRA 
 
En Comú Podem va presentar una moció: 
“Moció en suport a la població palestina i per aturar el genocidi”, que proposava, entre altres punts, 
acordar “exigir un alto-el-foc immediat a Gaza, l’entrada i lliurament d’ajuda i socors humanitari, i posar 
en marxa mecanismes per garantir la protecció de l’ONU per a la població palestina als territoris 
ocupats, a més de la fi del setge i el bloqueig il·legal, i la prevenció de la neteja ètnica, denunciant els 
atacs contra la població civil i exigint el respecte als Drets Humans.  
Tots els grups polítics, menys Vox, van votar-hi a favor, van condemnar els atacs, van denunciar la mort 
de civils i van desitjar el restabliment de les converses de pau.  
Vox va votar-hi en contra i va demanar de no presentar mocions internacionals en els Plens.   
 
PSC: A FAVOR 
ERC: A FAVOR 
EN COMÚ PODEM: A FAVOR 
JUNTS: A FAVOR 
PP: A FAVOR 
VOX: EN CONTRA 
 
Junts va presentar una moció:  
“Moció contra la precarietat laboral del col·lectiu de dones de neteja de l’Ajuntament”, que proposava 
acordar “que l’Ajuntament modifiqui els actuals contractes de treball de jornada parcial per contractes 
de treball de jornada completa si és voluntat de les treballadores municipals, els proporcioni els mitjans 
necessaris i se’ls reconegui l’esforç i la dedicació”.  
EL PSC va dir que la situació laboral d’aquest col·lectiu no era precària, que venien d’una empresa 
externa i que s’ha cuidat molt bé aquest personal, i que no hi ha feina suficient perquè facin jornada 
completa, però que si hi ha necessitat de fer més hores, se’ls comenta. 
ERC va dir que aquest col·lectiu es mereix un reconeixement i va demanar que quan hi hagi necessitat 
de més personal, en comptes de contractar gent nova, se’ls augmentin les hores. 
En Comú Podem va dir que era el col·lectiu més precari de l’Ajuntament i que volien fer més hores per 
tenir més sou pensant en la jubilació, i també va reclamar que, en cas de necessitat, se’ls augmentés 
l’horari en comptes de buscar més personal.  
El PP va comentar que els recursos són finits.   
 
PSC: EN CONTRA en els dos primers punts i A FAVOR del tercer 
ERC: A FAVOR 
EN COMÚ PODEM: A FAVOR 
JUNTS: A FAVOR 
PP: EN CONTRA 
VOX: ABSTENCIÓ en els dos primers punts i A FAVOR del tercer 
 
Vox va presentar tres mocions: 
1.“Moció sobre la modificació de la rotonda de Ca l’Artigues que va a Ca l’Esteper i 
al centre urbà”, que proposava aprovar “l’inici del replantejament de la mobilitat 
d’aquesta rotonda “.   
El PSC va dir que estava demostrat que la rotonda funcionava perquè havien 
disminuït els accidents a la zona.  



 
 

 

ERC va dir que era necessària aquesta rotonda, que hi havia menys 
accidents, però que caldria millorar-la.  
En Comú Podem també va dir que caldria millorar-la en algun gir.  
Junts va dir que caldria un estudi per millorar la mobilitat.  
 
PSC: EN CONTRA 
ERC: ABSTENCIÓ 
EN COMÚ PODEM: A FAVOR 
JUNTS: ABSTENCIÓ 
PP: EN CONTRA 
VOX: A FAVOR  
 
2. “Moció per a la substitució de pilones rígides per unes altres de flexibles”, que proposava aprovar “la 
substitució de les pilones actuals grises i fixes per altres que siguin flexibles i d’un color persuasiu per 
a vehicles i vianants”. 
El PSC va demanar de no caure en populismes, va dir que els accidents són accidents i que les pilones 
rígides protegeixen els vianants.  
ERC va comentar que hi ha llocs on les pilones han de ser rígides. 
En Comú Podem va dir que era un tema tècnic. 
Junts va dir que els caldria més informació per valorar el tema. 
Tots els grups polítics van expressar el seu condol a la família de la persona que va perdre la vida en 
un accident de trànsit al centre urbà el passat novembre.  
 
PSC: EN CONTRA 
ERC: EN CONTRA 
EN COMÚ PODEM: ABSTENCIÓ 
JUNTS: ABSTENCIÓ 
PP: EN CONTRA 
VOX: A FAVOR  
 
3. “Moció sobre la construcció d’un nou CAP més cèntric i funcional”, que proposava aprovar d’”iniciar 
els estudis urbanístics i econòmics perquè tots els habitants d’aquest municipi disposin d’una 
infraestructura moderna, cèntrica i pràctica”.  
El PSC va dir que no era un tema de competència municipal però que, per la dispersió de Lliçà d’Amunt, 
estaven a favor de mantenir el CAP de Palaudàries i reclamaven un CAP més cèntric, modern i funcional 
en substitució del de La Cruïlla.  
ERC va comentar que estaria bé que la gent del centre urbà pogués anar al CAP a peu i que aquest 
centre fos més ampli, però que també era necessari el CAP de Palaudàries.  
En Comú Podem va insistir en la importància de la descentralització dels serveis per la dispersió del 
poble i va reclamar la millora dels dos CAPs i la ubicació del CAP de la Cruïlla en un lloc més cèntric.  
Junts també va dir que el CAP de Palaudàries era necessari i que el CAP de la Cruïlla s’hauria de 
desplaçar a un lloc més cèntric.  
 
PSC: EN CONTRA 
ERC: EN CONTRA 
EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 
JUNTS: ABSTENCIÓ 
PP: EN CONTRA 



 
 

 

VOX: A FAVOR  
 
8.- Precs i preguntes.  
Vox va preguntar sobre els radars mòbils i sobre el nou canal de Whatsapp de l’Ajuntament. 
En Comú Podem va formular preguntes que, malgrat presentar-se fora de termini, l’equip de govern 

va contestar: sobre les activitats de la Setmana de la Gent Gran, la manca de resposta d’instàncies, 

l’assistència a la Junta de Govern Local d’un regidor que no n’és membre i 


